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فييمجالييلاتجالات ييلالايجا قفزتيينجمةييلايجالاتايينجالات ييلالايجةلاق زييلاكجا ة ييىزنجمةييلاايج ةزييى ج  يي ج

قزي جا جتقلازينجاق زيلاكج.جفيمجاليلالايج تزيى جفقفجا ةقيجا ةفزتجاقاتيتج نلاااميتجا لاقلاةيزن.جاقالام

ج.ا ة ىزنجتافىجاالا جاجااتامزنجاةىعنجا تىجا جا تقلازلايجا اعتاف جعن جا لاقلاس

زقفمجا ةق جلاتى جشلااننج ا الالايجالاتانجالات لالايجا اعلا ى جاا ةىاملايجةزلاهلاجاالاازيلاجاعزيا ج

 االاف جاةىلااجا اازلاايجتمجزلالامشجطىقجت ازمجالاتانجالات لالايجةلاق زلاكجا ة ىزنجا.ج تجلااع

زلالامشجا ةق جةعفجذ كجةشمءجا جا تة زتجطىزقنجلفزف ج.جا جهذهجا طىقجطىزقناا عزا جفمج تج

 نت يازمجاهييمجعةيلاى جعيي جقلااينجةييىااأج ت يازمجالاتايينجالات يلالايجةلاق زييلاكجا ة يىزنجازةييىلاج

اضحجا اازلاايج الاجز.جنعزا جا االاف جفمجا طىقجا ةلاةقن ا ةق جشاا زنجهذهجا طىزقنجاتلافزهلاج

الإضلافزنج هذهجا طىزقنجاتتج ا لالازنجت ازمجايجللاءجا جا لاتلامجةش تجالاة تجااج ا لالازينجت يازمج

ج.جا لاتلامج لاالاجةطىزقنجتةنةنزنجةهنن



(جDWDM)اةعييفجذ ييكجزقييفمجا ةقيي جتقلازيينجا تلازيييجةااةييطنجتقةييزمجا طيياتجا اييالمججا ا تييكج

 تقلازلايجا اةتخفانج لازيلاف جةيىعنجا ازينج شة لايجا لاقتجا ضائزنجاا تمجتعتةىجا جاقف جاافضتجا

اهمجتقلازنجتةيتخفمج.جا ةزلالالايجا الاقا نجاذ كجتنةزنج نقلالنجا اتلاازف ج لاقتج ازنجا ةىجا جا اعناالاي

عف جقلامجاي جاشيعنجا نزيلاىجلإىةيلاتج شيلاىايجعني جاطيااتجاالزينجاتعيفف جاي جا ضياءجفيمجلاةيسج

شيلاى جزيتمجتعيفزنهلاج تقايتجالايااعجا اميجعني جشيعزى جااقيف جاي جاق زيلاكجا ة يىزنجقزي جا ج يتج 

قزي جزقيامج.جةنجاي جا ةزلالايلايجةقزي جتةيزىج يتج شيلاى جفيمجلاطيلاقجا طياتجا ايالمجا اقيففج هيلااختن

ا ةقيي جةفىاةيينجااةييتعىااجا الاييلايجالاتايينجا تلازيييجةااةييطنجتقةييزمجا طيياتجا اييالمجا ا تييكج

 شة لايجا لاقتجا ضائزنجايجا تى زلاجعن جاهمجا عاااتجا خطزنجاا غزىجخطزينجا تيمجتي تىجعني جافاءج

 ايلاجزيتمجفيمجهيذاجا ةقي جت يازمجةىلايلااأجقلاةياةمج نقزيلامج.جعني جهيذهجا تقلازينجا شة لايجا تيمجتعتايف

إزليلافجةةاقلا لا جا ا الالايجا اختنةنج لألاتانجا علااننجةهذهجا تقلازنجاا عاتجعن جتقةز جافاءهيلاجاذ يكج

ج.طىقج نتقنزتجا جتأتزىجا عاااتجا خطزنجاا غزىجا خطزنجعن جلاف جلاقتجالإشلاىاي

اخططيلايجاق زيلاكججماقيفجاهيمجتطةزقيلايجاق زيلاكجا ة يىزنجاهيا ذ كجةاكجزتطىقجا ةق ج  ي ج

ا تمجتافىجخطاطجهلاتةزنجىمازنجاملااايجتنةلازالازنجاج لاتىلايجذاج(جFTTH)ا ة ىزنج   جا الالالاتج

قز جزعفجقةلا جت نةنجتقفزمجهذهجا تقلازنجا جا اعاملايجا تيمجتقيفجاي ج.جةىعلايجعلا زنج   جا الالالات

مجزقييفمجافا جفعلا يينجتةييلاعفجا ا ييامجفييمجتقييفزىجا ت نةيينجقزيي جتييمجتطييازىجةىلاييلااأجقلاةيياة.جالاتشييلاىهلا

ج.الالالا زنج تقفزمجهذهجا تقلازن

ا ذ كجةاكجزتطىقجا ةق ج   ج ةتخفامجاق زلاكجا ة ىزنجفمجا شة لايجا اقنزن،جقز جالفجا ج

جاش ننج جزالف جا    جاقخطلاء، جقز جعلات جا  جا اقنزن جا شة لاي جالاااع جافضت جا قنقزن ا شة لاي

جفمجا شة لايج جا قنقزنجاهمجا تأخزىجا لاالامانقاتن ج. ج نتقنزتججتقلازنج ةتعالاتتم جا الافالن ا قنقن

جا لاالام جا تأخزى جا  جالإا لا  جا اةلنمجج.مفى جالإفىاج جتقلازن جةإةتخفام جلاتلام جاقلا لا  جزتم قز 

(Register insertion techniqueج جا اقطنج(. جةىاتا الاي ج ت ازم جتةتخفم جا تقلازن هذه

ا جخلاتجهذهجا تقلازنجتمجت ازمجةىلالااأجمايجاةةزطج نتعلااتج.جقزنا طىفزنج نشة لايجا فاخنزنجا قن



ج جا الافالن جا قنقن جفم جاالإةتقةلات جالإىةلات جلهلالا جDouble ring)اي جالاقتزلاطزنج( جا قنقن ا

(Standby ringج)اةإةتخفامجالاااعجاختنةنجا جتالازيجالاقتالالايجلإعطلاءجت اىجشلااتجقفاءج

ج.ا شة ن
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Abstract 

 

Fiber optic (FO) systems have recently received a great deal of attention, and they are 

used now as a preferred transmission medium in current communication systems 

because they offer great information carrying capacity over long distances using less 

repeaters than conventional copper-wire system. Any FO communication system 

composed of three parts; transmitter, FO cable, and receiver. Each part is 

implemented into a computer program.  

A generalized and comprehensive flowchart is developed for designing FO 

communication links, considering most of component parameters and design factors. 

The flowchart, implemented into web page utilizing ASP.net web programming and 

C# and database built by SQL server, is examined on several existing FO links. A 

general computer-aided approach was developed to help the designer to select suitable 

combination(s) of transmitter, fiber link, detector, and number of repeaters to satisfy 

link specifications. The capability of the program in minimizing repeaters number is 

demonstrated.  

Dense Wavelength Division Multiplexing (DWDM) system is a high-speed optical 

transmission system which transports simultaneously optical signals of various 



wavelengths over a single FO. DWDM technology, theoretically, gives many services 

by using FO. The number of services depends on factors such as number of channels, 

channel spacing between channels, input power, bit rate, FO length and FO effective 

area. We provide an analysis and simulation of DWDM technology for the optical 

transmission systems. We provide a method to develop a powerful comprehensive 

simulation program using MATLAB to simulate different parts of DWDM systems to 

minimize the impact of linear and non-linear effect [attenuation, dispersion, self-

phase modulation (SPM), cross-phase modulation (XPM), and stimulated Raman 

scattering (SRS)] on the quality of transmission. The developed simulation software 

will be optimized by using the adaptive split step control to increase the simulation 

efficiency. 

FO has several applications, such as: fiber to the home service (FTTH), local area 

networks (LAN) using FO. FTTH service providers can offer a variety of services: 

interactive video, high-speed internet, cable television broadcast, and telephony. All 

these services are offered via single fiber optic. Calculation of the cost of delivering 

the FTTH service is one of the constraints in this technology. We present a general 

computer aided software to provide a good designing tool that assists network 

planners to evaluate and compute the total cost in order to meet the requirements of 

FTTH. Several LAN topologies were considered and discussed found ring topology 

easy to isolate faults and it has good performs under heavy network load. The most 

serious problem that faces the ring topology is the system delay. Double ring and 

standby ring are used to decrease the time delay or the propagation delay. We present 

a powerful program to deal with transmitter and receiver of a ring topology for the 

standby and double ring topologies and different types of probability distributions to 



give statistical output figures of any network performance. Also, a program was 

developed to assist the user to calculate some of the FO characteristics.  

 

 

 


